



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP



BERITA

24 JAM

KPDN

KERATAN AKHBAR & BERITA ONLINE

Untuk makluman:

- | | |
|-----------------------|---------------------|
| ● YB Menteri | ● YBhg. TKSU (PPDN) |
| ● YB Timbalan Menteri | ● YBhg. TKSU (PPP) |
| ● YBhg. KSU | ● Setiausaha Akhbar |

Tarikh: 26 Februari 2026



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

KERATAN AKHBAR

KPDN



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT

Price labelling breach: Labuan mini mart operator compounded

Ahmad Apong

LABUAN: A mini market operator here was compounded by the Ministry of Domestic Trade and Cost of Living (KPDN) after being found guilty of breaching price labelling regulations during an inspection carried out recently.

The action was taken under Ops Pantau 2026, an enforcement operation being actively conducted throughout the fasting month to ensure traders comply with trade laws and to protect consumer interests.

Inspectors found that the premises had failed to display cash selling price tags on goods exhibited for sale to customers, a violation under the Price Control and Anti-Profiteering (Price Marking for Goods and Charges for Services) Order 2020, enforced under the Price Control and Anti-Profiteering Act 2011.

The compound was issued on the spot after the trader admitted to the offence.

The Ministry, in a statement, said failure to display clear price tags is not only unlawful but can also cause confusion among consumers and undermine transparency in transactions.

The Ministry said individuals convicted of the offence face fines of up to RM50,000, imprisonment of not more than two years, or both. Repeat offenders face stiffer penalties of up to RM100,000 in fines, imprisonment not exceeding three years or both.

For companies, the fine can reach up to RM100,000 for a first offence and up to RM250,000 for subsequent violations.

Traders are reminded to comply with price labelling regulations at all times and to ensure price tags are clearly displayed and easily visible to avoid enforcement action.

The Ministry added that inspections will be intensified periodically throughout the festive season to ensure consumer rights continue to be protected.

KPDN intensifies monitoring to stable prices of essential goods

KUALA LUMPUR: The Ministry of Domestic Trade and Cost of Living (KPDN) has reaffirmed the Madani government's commitment to maintaining stable prices of essential goods and safeguarding consumer welfare nationwide through stricter monitoring, policy interventions and stronger law enforcement measures.

Deputy Domestic Trade and Cost of Living Minister Datuk Dr Fuziah Salleh said the ministry will continue to implement a comprehensive approach encompassing data-driven price monitoring, policy intervention and enforcement action to ensure market stability across the country, including Sabah and Sarawak.

She said price monitoring of essential items is conducted continuously at all retail levels, with data collected through the ministry's monitoring system analysed regularly to enable

early detection of unreasonable price movements.

"If price increases are found to be inconsistent with actual cost factors, investigations will be conducted and enforcement action taken in accordance with existing laws," she said in response to a question by Arau MP Datuk Seri Dr Shahidan Kassim in the Dewan Rakyat on Tuesday.

KPDN acknowledged that logistics and transportation costs remain among the main contributors to price disparities between regions, particularly in rural areas of Sabah and Sarawak.

To address the issue, Fuziah said the government continues to implement the Essential Goods Distribution Programme to ensure adequate supply of basic necessities at stable and affordable prices.

A price stabilisation study completed by the ministry also confirmed that logistics and

transportation components are the largest factors driving regional price differences, highlighting the real cost-of-living challenges faced by consumers.

Following the study's findings, the government established a Technical Working Group on Price Stabilisation involving cooperation between the federal government, state governments and industry players to develop a comprehensive and integrated action plan.

The working group focuses on improving logistics cost efficiency, strengthening supply chains and optimising inter-regional distribution to better manage living costs in a sustainable and effective manner.

"At the same time, efforts to combat cartels that undermine fair competition and burden consumers will continue to be intensified across all levels of the supply chain," she said.

KPDN laksana pendekatan menyeluruh bagi memastikan kestabilan pasaran

KUALA LUMPUR: Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) terus melaksanakan pendekatan menyeluruh merangkumi pemantauan harga berasaskan data, intervensi dasar dan tindakan penguatkuasaan bagi memastikan kestabilan pasaran di seluruh negara, termasuk Sabah dan Sarawak.

Menjawab pertanyaan lisan yang dibangkitkan oleh Ahli Parlimen Arau, Timbalan Menteri KPDN Senator Datuk Dr Fuziah Salleh berkata pemantauan harga barangan keperluan asas dilaksanakan secara berterusan di semua peringkat peruncitan, termasuk pasar raya, hipermarket, mini market, pasar awam

dan kedai runcit.

Kementerian menjelaskan bahawa data harga yang dikumpulkan melalui sistem pemantauan dianalisis secara berkala, sekali gus membolehkan pihak berkuasa mengesan pergerakan harga yang tidak munasabah pada peringkat awal.

Sekiranya kenaikan harga didapati tidak selari dengan faktor kos sebenar, siasatan akan dijalankan dan tindakan penguatkuasaan akan diambil selaras dengan peruntukan undang-undang sedia ada.

KPDN mengakui bahawa kos logistik dan pengangkutan kekal sebagai antara penyumbang utama kepada perbezaan harga antara wilayah, khususnya di kawasan luar bandar Sabah dan Sarawak.

Bagi menangani isu ini,

kerajaan terus melaksanakan Program Pengedaran Barang Perlu bagi memastikan bekalan barangan keperluan asas mencukupi serta dapat dinikmati rakyat pada harga yang lebih stabil dan berpatutan.

Kajian penstabilan harga yang disiapkan oleh kementerian turut mengesahkan bahawa komponen logistik dan pengangkutan merupakan faktor terbesar yang mendorong perbezaan harga antara wilayah, sekali gus menonjolkan cabaran sebenar kos sara hidup yang dihadapi pengguna di lapangan.

Susulan dapatan kajian tersebut, kerajaan telah menubuhkan Kumpulan Kerja Teknikal Penstabilan Harga yang melibatkan kerjasama antara Kerajaan

Persekutuan, kerajaan negeri serta pemain industri bagi merangka pelan tindakan yang komprehensif dan bersepadu.

Kumpulan kerja ini memberi tumpuan kepada usaha meningkatkan kecekapan kos logistik, memperkuatkan rangkaian bekalan serta mengoptimalkan pengedaran antara wilayah bagi mengurus kos sara hidup secara lebih berkesan dan mampan.

Pada masa sama, usaha membanteras kartel yang menjejaskan persaingan sihat dan membebaskan pengguna akan terus dipergiat di semua peringkat rangkaian bekalan, selaras dengan komitmen Kerajaan MADANI untuk memastikan pasaran yang adil, telus dan mampan.



■主任嘉丝莉莉（左）和彭亨国内贸易和生活成本局沈春祥（右）一同巡视摊口。

沈春祥：免遭對付 齋戒月市集須明確標價

（关丹25日讯）彭亨消费人及人力资源委员会主席沈春祥劝告商家和小贩，尤其是斋戒月市集的小贩在定价时，不要定些过于模糊的价格表，否则会被执法人员对付。

“例如10令吉3-4粒咖哩角，或是小包10令吉，大包15令吉，其中并没有例明大多重，这些模糊方式明显已经违法。”

他说，商家需要例出价格和包装好，让人一目了然，不要弄些模棱两可的价格。

他前晚巡视关丹多家斋戒月市集后，在关丹英迪拉马哥打海城超市外斋戒月市集旁，如是指出。

彭亨国内贸易及生活成本部已实施2026年监督行动（Ops Pantau 2026），与总部层面的实施保持一致，以确保斋戒月和开斋节庆祝活动前的供应稳定和价格合规。

上述行动於本月19日至3月20日期间

展开，贯穿整个斋戒月。在此期间，彭亨州消费人事务部执法人员将驻守全州各地战略要地，和以消费者为中心的地点，进行全面检查和监督。

这次检查的目标场所包括超市、杂货店、公共市场、菜市场、早市、夜市、农民市集、斋戒月市集、开斋市集以及线上销售平台。此次检查旨在确保商家遵守法律，保护消费者免受不法商家的侵害。

这次检查的重点是斋戒月和开斋节期间，民众急需的商品供应和价格，包括糖、鸡肉、鸡蛋、食用油、小麦粉、湿货以及制作蛋糕的原料。检查还确保每件商品都贴有清晰的价格标签，不存在哄抬物价的行为，并且价格管制商品均按照政府公布的最高限价出售。

根据记录，在2023年至2025年期间，监督行动在彭亨州共进行了1万2466次检查。这些检查共查处102宗案件，涉案金额达1万8600令吉。



■路面出现大面积油渍，增加交通风险。



■梁美月（右）到场了解情况。



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

KERATAN AKHBAR

UMUM



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT



儿童发育迟缓影智商智商 特委会吁政府推出牛奶补贴

(吉隆坡 25 日讯) 国会妇女、儿童及社会发展特别遴选委员会建议，推出或重新调整牛奶产品目标式补贴，以缓解营养不足造成的儿童发育迟缓 (bantut) 的问题。

该委员会主席杨美盈 (希盟—蒲种国会议员) 说，尽管牛奶是确保儿童健康成长、获取营养最有效且便利的来源之一，但与每年获得大量补贴的食用油和糖相比，牛奶的供应与价格并未受到应有重视。

她指出，委员会认为财政部、农业及粮食安全部、国内贸易及生活成本部以及卫生部，应重新检视并调整补贴的针对性，让牛奶也成为优先对象。

她在今日在下议院提呈该委员会有关儿童发育迟缓问题报告时表示，发育迟缓不仅仅是身高问题，还会对儿童大脑的结构与功能造成深远影响。

“发育迟缓的儿童整体脑容量更小、神经元数量更少、神经连接也更受限，从而影响智商水平、语言能力与专注力等认知功能。”

她补充，根据 2022 年全国健康与发病率调查 (NHMS) 数据，5 岁以下儿童的发育迟缓率为 21.2%，较 2015 年的 17.7% 有所上升；而 2000 年至 2024 年期间，大马是唯一一个记录到发育迟缓率上升的东盟国家。

该委员亦建议，为 5 岁以下的每一名儿童引入强制性监测机制，以系统性追踪其生长发育，并在必要时及时介入。

此外，儿童营养与健康干预的范围建议从“生命最初的 1000 天”延长至 2000 天，即至 5 岁。杨美盈指出，委员会发现，大马儿童的发育迟缓问题在 18 个月后更难被察觉，此时常规免疫接种已结束，直至 5 岁入读幼儿园前往往存在监测空窗。

“因此，建议卫生部修改相关流程，规定政府与私立诊所及医院必须在婴儿 6 个月、12 个月与 18 个月时进行营养咨询。”

同时，委员会也建议加大公众宣传力度，提升家长的营养素养，并加快强制实施食品与饮料正面标签 (Nutri-Grade A - D)。

Parliamentary Committee calls for milk subsidies to tackle child stunting

KUALA LUMPUR: The Parliamentary Special Select Committee on Women, Children and Community Development has proposed introducing or retargeting milk subsidies to address nutritional deficiencies that contribute to stunting among children.

Its chairman, Yeo Bee Yin (PH-Puchong), said milk is an effective and affordable source of nutrients essential for healthy growth. However, unlike cooking oil and sugar, which receive substantial annual subsidies, milk has not

been given similar attention in terms of supply and pricing.

She said the committee believes the Ministry of Finance, the Ministry of Agriculture and Food Security, the Ministry of Domestic Trade and Cost of Living, and the Ministry of Health (MOH) should review existing subsidies to ensure milk is prioritised.

"Stunting is not just about physical height. It has serious effects on a child's brain structure and function.

"Children affected by stunting have smaller overall brain

volume, fewer neurons and weaker neural connections, which can affect IQ, language skills and concentration," she said when presenting the committee's statement in the Dewan Rakyat today.

Yeo said the 2022 National Health and Morbidity Survey (NHMS) showed that the stunting rate among children under five rose to 21.2 per cent, up from 17.7 per cent in 2015. Malaysia is the only ASEAN country to record an increase in stunting between 2000 and 2024.

The committee also recommended a mandatory monitoring system for all children under five to ensure regular growth checks and early intervention.

It proposed extending nutrition and health interventions from the first 1,000 days of life to 2,000 days, covering children up to five years old.

"The committee found that stunting becomes harder to detect after 18 months, once routine immunisation ends, until children enter kindergarten at

age five.

As such, the MOH is recommended to make nutritional consultations compulsory at six, 12 and 18 months at both government and private health facilities," she said.

In addition, the committee proposed intensifying public awareness campaigns to improve parents' nutrition literacy and called for faster implementation of mandatory front-of-pack labelling (Nutri-Grade A-D) on food and beverage products. — Bernama

Kanak-kanak bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen syor kerajaan beri subsidi susu

KUALA LUMPUR: Jawatankuasa Pilihan Khas Wanita, Kanak-kanak dan Pembangunan Masyarakat Parlimen mencadangkan supaya subsidi produk susu diperkenalkan atau disasar semula bagi membantu mengurangkan masalah kekurangan nutrisi yang menyumbang kepada isu bantut dalam kalangan kanak-kanak.

Pengerusinya Yeo Bee Yin (PH-Puchong) berkata walaupun susu adalah antara sumber nutrisi yang efektif dan mudah untuk memastikan pertumbuhan sihat kanak-kanak, bekalan dan harganya tidak diberi perhatian sewajarnya berbanding minyak masak dan gula yang menerima subsidi tahunan besar.

Beliau berkata jawatankuasa itu berpandangan Kementerian Kewangan, Kementerian Pertanian dan Keterjaminan

Makanan, Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup serta Kementerian Kesihatan (KKM) perlu membuat penyiasatan semula subsidi supaya susu turut diberi keutamaan.

“Masalah bantut bukan sekadar isu ketinggian fizikal, malah ia memberi kesan mendalam terhadap struktur dan fungsi otak kanak-kanak.

“Kanak-kanak bantut mempunyai isi padu otak yang lebih kecil secara keseluruhan dengan bilangan neuron lebih rendah serta sambungan antara sel saraf yang lebih terhad, sekali gus menjejaskan fungsi kognitif seperti tahap IQ, kemahiran bahasa dan daya tumpuan,” katanya ketika membentangkan penyata jawatankuasa berkaitan isu kanak-kanak bantut di Dewan Rakyat semalam.

Yeo berkata Tinjauan Kesi-

hatan dan Morbiditi Kebangsaan (NHMS) 2022 mendapati kadar bantut dalam kalangan kanak-kanak bawah lima tahun ialah 21.2 peratus, meningkat berbanding 17.7 peratus pada 2015, dengan Malaysia satu-satunya negara ASEAN yang merekodkan peningkatan kadar bantut dalam tempoh 2000 hingga 2024.

Beliau berkata jawatankuasa turut mengesyorkan supaya mekanisme pemantauan wajib diperkenalkan bagi setiap kanak-kanak bawah lima tahun bagi memastikan pertumbuhan mereka dipantau secara sistematik dan intervensi diberikan segera.

Selain itu, skop intervensi pemakanan dan kesihatan kanak-kanak dicadang dilanjutkan daripada 1,000 hari pertama kehidupan kepada 2,000 hari, iaitu sehingga usia lima tahun.

“Jawatankuasa mendapati bahawa masalah bantut dalam kalangan kanak-kanak di Malaysia menjadi lebih sukar dikesan selepas umur 18 bulan, iaitu selepas tamat jadual imunisasi rutin, sehingga mereka hadir ketadika pada umur lima tahun,” katanya.

“Sehubungan itu, KKM juga disyorkan untuk mengubah protokol bagi mewajibkan konsultasi pemakanan untuk bayi berusia enam bulan, 12 bulan dan 18 bulan di klinik dan hospital kerajaan serta swasta,” katanya.

Pada masa sama, Yeo berkata jawatankuasa juga mencadangkan kempen kesedaran diperhebat bagi meningkatkan literasi pemakanan ibu bapa serta mempercepat pelaksanaan pelabelan hadapan pek (Nutri-Grade A-D) secara mandatori bagi produk makanan dan minuman.

Beliau berkata Malaysia wajar belajar daripada pengalaman Indonesia yang berjaya menurunkan kadar bantut sebanyak 11 peratus dalam masa enam tahun daripada 30.8 peratus pada 2018 kepada 19.8 peratus pada 2024.

Menurut Yeo, antara faktor kejayaan Indonesia adalah inisiatif menangani bantut yang digerakkan oleh mandat undang-undang di peringkat tertinggi melalui Peraturan Presiden Nombor 72 Tahun 2021 mengenai percepatan penurunan kadar bantut.

“Sehubungan dengan itu, Jawatankuasa mengesyorkan Bahagian Hal Ehwal Undang-undang (BHEUU) bersama KKM mengkaji keperluan dan bagaimana kita juga boleh mewujudkan mandat undang-undang dalam mengatasi masalah bantut,” katanya. — Bernama

Kanak-kanak bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen syor kerajaan beri subsidi susu

KUALA LUMPUR: Jawatankuasa Pilihan Khas Wanita, Kanak-kanak dan Pembangunan Masyarakat Parlimen mencadangkan supaya subsidi produk susu diperkenalkan atau disasar semula bagi membantu mengurangkan masalah kekurangan nutrisi yang menyumbang kepada isu bantut dalam kalangan kanak-kanak.

Pengerusinya Yeo Bee Yin (PH-Puchong) berkata walaupun susu adalah antara sumber nutrien yang efektif dan mudah untuk memastikan pertumbuhan sihat kanak-kanak, bekalan dan harganya tidak diberi perhatian sewajarnya berbanding minyak masak dan gula yang menerima subsidi tahunan besar.

Beliau berkata jawatankuasa itu berpandangan Kementerian Kewangan, Kementerian Pertanian dan Keterjaminan Makanan, Kementerian Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup serta Kementerian Kesihatan (KKM) perlu membuat penyasaran semula subsidi supaya susu

turut diberi keutamaan.

“Masalah bantut bukan sekadar isu ketinggian fizikal, malah ia memberi kesan mendalam terhadap struktur dan fungsi otak kanak-kanak.

“Kanak-kanak bantut mempunyai isi padu otak yang lebih kecil secara keseluruhan dengan bilangan neuron lebih rendah serta sambungan antara sel saraf yang lebih terhad, sekali gus menjejaskan fungsi kognitif seperti tahap IQ, kemahiran bahasa dan daya tumpuan,” katanya ketika membentangkan penyata jawatankuasa berkaitan isu kanak-kanak bantut di Dewan Rakyat semalam.

Yeo berkata Tinjauan Kesihatan dan Morbiditi Kebangsaan (NHMS) 2022 mendapati kadar bantut dalam kalangan kanak-kanak bawah lima tahun ialah 21.2 peratus, meningkat berbanding 17.7 peratus pada 2015, dengan Malaysia satu-satunya negara ASEAN yang merekodkan peningkatan kadar bantut dalam tempoh 2000 hingga 2024.

Beliau berkata jawatankuasa

turut mengesyorkan supaya mekanisme pemantauan wajib diperkenalkan bagi setiap kanak-kanak bawah lima tahun bagi memastikan pertumbuhan mereka dipantau secara sistematik dan intervensi diberikan segera.

Selain itu, skop intervensi pemakanan dan kesihatan kanak-kanak dicadang dilanjutkan daripada 1,000 hari pertama kehidupan kepada 2,000 hari, iaitu sehingga usia lima tahun.

“Jawatankuasa mendapati bahawa masalah bantut dalam kalangan kanak-kanak di Malaysia menjadi lebih sukar dikesan selepas umur 18 bulan, iaitu selepas tamat jadual imunisasi rutin, sehingga mereka hadir ke tadika pada umur lima tahun,” katanya.

“Sehubungan itu, KKM juga disyorkan untuk mengubah protokol bagi mewajibkan konsultasi pemakanan untuk bayi berusia enam bulan, 12 bulan dan 18 bulan di klinik dan hospital kerajaan serta swasta,” katanya. — Bernama

Calls for milk subsidies to tackle child stunting

KUALA LUMPUR: The Parliamentary Special Select Committee on Women, Children and Community Development has proposed introducing or retargeting milk subsidies to address nutritional deficiencies that contribute to stunting among children.

Its chairman, Yeo Bee Yin (PH-Puchong), said milk is an effective and affordable source of nutrients essential for healthy growth. However, unlike cooking oil and sugar, which receive substantial annual subsidies, milk has not been given similar attention in terms of supply and pricing.

She said the committee believes the Ministry of Finance, the Ministry of Agriculture and Food Security, the Ministry of Domestic Trade and Cost of Living, and the Ministry of Health (MOH) should review existing subsidies to ensure milk is prioritised.

“Stunting is not just about physical height. It has serious effects on a child’s brain structure and function.

“Children affected by stunting have smaller overall brain volume, fewer neurons and weaker neural connections, which can affect IQ, language skills and concentration,”



YEO

she said when presenting the committee’s statement in the Dewan Rakyat yesterday.

Yeo said the 2022 National Health and Morbidity Survey (NHMS) showed that the stunting rate among children under five rose to 21.2 per cent, up from 17.7 per cent in 2015. Malaysia is the only ASEAN country to record an increase in stunting between 2000 and 2024.

The committee also recommended a mandatory monitoring system for all children under five to ensure regular growth checks and early intervention.

It proposed extending nutrition and health interventions from the

first 1,000 days of life to 2,000 days, covering children up to five years old.

“The committee found that stunting becomes harder to detect after 18 months, once routine immunisation ends, until children enter kindergarten at age five.

“As such, the MOH is recommended to make nutritional consultations compulsory at six, 12 and 18 months at both government and private health facilities,” she said.

In addition, the committee proposed intensifying public awareness campaigns to improve parents’ nutrition literacy and called for faster implementation of mandatory front-of-pack labelling (Nutri-Grade A-D) on food and beverage products.

Yeo said Malaysia should learn from Indonesia, which reduced its stunting rate by 11 percentage points in six years, from 30.8 per cent in 2018 to 19.8 per cent in 2024.

She noted that Indonesia’s success was supported by a national initiative backed by Presidential Regulation No. 72 of 2021.

The committee also recommended that the Legal Affairs Division (BHEUU), together with the MOH, study the need for a similar legal mandate to tackle stunting in Malaysia. – BERNAMA

Pengusaha tempatan jelaskan isu penginapan di Semporna

Oleh Hamzah Sanudin

SEMPORNA: Dakwaan bahawa sebahagian besar tempat penginapan di daerah ini diusahakan sepenuhnya oleh syarikat luar negara disifatkan kurang tepat dan perlu diperjelaskan secara menyeluruh.

Pengerusi Koperasi Pelancongan North Borneo Semporna Berhad, Kerino Jalani berkata, walaupun terdapat premis yang diwujudkan melalui kerjasama dengan pelabur atau ejen luar negara, pengurusan serta operasi harian masih dikendalikan sepenuhnya oleh syarikat dan tenaga kerja tempatan.

Katanya, kerjasama itu lebih tertumpu kepada aspek pembiayaan, perkongsian kepakaran reka bentuk mengikut cita rasa pelancong antarabangsa serta bantuan pemasaran bagi menarik kemasukan pelancong luar.

"Adalah kurang tepat untuk menyatakan tempat penginapan di Semporna diusahakan sepenuhnya oleh syarikat luar negara. Memang ada usaha sama, tetapi pengurusan dan operasi tetap dilaksanakan oleh syarikat tempatan.

"Kerjasama ini secara tidak langsung membantu mengukuhkan kedudukan Semporna dan Malaysia sebagai destinasi pelancongan antarabangsa, sekaligus merancakkan ekonomi setempat serta membuka peluang pekerjaan kepada masyarakat tempatan," katanya dalam kenyataan, semalam.

Beliau mengulas laporan sebelum ini yang memetik kenyataan Menteri Perdagangan Dalam Negeri dan Kos Sara Hidup (KPDN) Datuk Armizan Mohd Ali bahawa sebanyak 81 tempat penginapan di Semporna, majoritinya diusahakan pengusaha dan syarikat luar negara, dan perkara itu perlu diteliti kerajaan negeri serta pihak berkaitan.

Kerino yang juga mantan Pengerusi Persatuan Pengusaha Syarikat Pelancongan Bumiputera Tempatan Semporna (PUSPABUMI) berkata, realiti di lapangan menunjukkan kebanyakan pengusaha kecil dan sederhana berdepan kekangan modal untuk bersaing dengan syarikat besar yang memiliki jenama kukuh serta kedudukan kewangan stabil.

Menurutnya, proses permohonan bantuan kewangan daripada kerajaan sering mengambil masa panjang dan mencabar, menyebabkan sebahagian pengusaha memilih kaedah usaha sama bersama pelabur luar sebagai alternatif pembiayaan.

"Modal diperolehi dan pembayaran balik dibuat secara ansuran berdasarkan persetujuan bersama. Ini adalah kaedah praktikal bagi memastikan perniagaan terus beroperasi," katanya.

Dalam masa sama, beliau turut menegaskan syarat modal berbayar RM250,000 bagi permohonan lesen Kementerian Pelancongan, Seni dan Budaya (MOTAC) memberi kesan besar kepada

pengusaha kecil, khususnya yang memiliki kurang daripada lima unit penginapan.

Katanya, kekangan itu secara tidak langsung menyumbang kepada kewujudan premis yang belum berlesen kerana ketidakmampuan memenuhi syarat modal ditetapkan.

Sehubungan itu, beliau memohon kerajaan mempertimbangkan semula kadar modal berbayar berkenaan, khususnya bagi pengusaha kecil, dengan mencadangkan ia diselaraskan kepada kadar lebih sesuai seperti RM50,000 sebagaimana sebelum ini.

"Langkah ini diyakini dapat menggalakkan lebih ramai pengusaha tempatan beroperasi secara sah dan mematuhi peraturan ditetapkan," katanya.

Kerino turut menegaskan, walaupun terdapat penglibatan pelabur luar dari segi pembiayaan, syarikat tempatan yang terlibat tetap mematuhi tanggungjawab undang-undang termasuk pembayaran cukai pintu, cukai pelancongan, caruman KWSP serta cukai pendapatan kepada Lembaga Hasil Dalam Negeri (LHDN).

"Maklum balas ini dibuat bagi memberi gambaran sebenar situasi di lapangan selain menyatakan sokongan terhadap usaha kerajaan memastikan industri pelancongan di Semporna berkembang secara teratur, sah dan memberi manfaat kepada rakyat tempatan," katanya.

应对儿童发育迟缓 特委会倡牛奶补贴

(吉隆坡25日讯)国会妇女、儿童及社会发展特别遴选委员会建议政府，推出或重新调整牛奶产品目标式补贴，以协助减少导致儿童发育迟缓的营养不良问题。

该特委会主席兼希盟蒲种国会议员杨美盈指出，尽管牛奶是确保儿童健康成长的有效且方便的营养来源之一，但与每年获得大量补贴的食油和白糖相比，牛奶的供应与价格问题并未受到应有关注。

她今日在下议院提呈关于儿童发育迟缓课题的委员会报告时说，该委员会认为，财政部、农业及粮食安全部、国内贸易及生活成本部，以及卫

生部应重新调整目标式补贴机制，以将牛奶列为优先项目之一。

“发育迟缓不仅仅是身高问题，更会对儿童的大脑结构与功能产生深远影响。

“发育迟缓的儿童整体脑容量较小，神经元数量较少，神经细胞之间的连接也更有限，进而影响认知功能，例如智商水平、语言能力与专注力。”

杨美盈指出，根据2022年全国健康与发病率调查(NHMS)，5岁以下儿童的发育迟缓率为21.2%，高于2015年的17.7%；在2000年至2024年期间，马来西亚是东盟中，唯一录



杨美盈

得发育迟缓率上升的国家。

她说，委员会也建议为所有5岁以下儿童设立强制监督机制，以确保他们的成长情况获有系统的追踪，并能及时提供干预。

杨美盈：儿童营养监测 建议延伸至5岁

杨美盈指出，委员会建议将儿童营养与健康干预的范围，从生命最初的1000天延长至2000天，即至5岁为止。

“委员会发现，大马儿童在月龄18个月之后，也就是完成常规免疫接种之后，发育迟缓问题变得更难察

觉，直到他们5岁入读幼儿园时才发现。

“因此，委员会也建议卫生部修改程序，规定6个月、12个月及18个月大的婴儿，必须在政府及私人诊所与医院，接受营养咨询。”

杨美盈提到，委员会也建议加强醒觉运动，提高家长的营养知识，并加快推行食品与饮料“前包装标签”(营养分级A至D)的强制措施。

杨美盈说，印尼成功在6年

内将发育迟缓率降低11%，从2018年的30.8%降至2024年的19.8%，大马因此可借鉴该国的经验。

她指出，印尼成功的因素之一，即是通过2021年72号总统条例，在国家最高层级，以法律授权方式加速推动降低发育迟缓率的举措。

“因此，委员会建议法律事务组与卫生部共同研究这方面的需求，以及我国如何通过立法授权应对发育迟缓问题。”



KEMENTERIAN PERDAGANGAN DALAM NEGERI
DAN KOS SARA HIDUP

BERITA ONLINE

KPDN



UNIT KOMUNIKASI KORPORAT

BERITA ONLINE BERTARIKH 26 FEBRUARI 2026

TARIKH	TAJUK	PAUTAN	MEDIA
26-Feb	MySaveFood kumpul lebih 160kg makanan di Bazar Ramadan Setia Raja	https://suarasarawak.my/mysavefood-kumpul-lebih-160kg-makanan-di-bazar-ramadan-setia-raja/	SUARA SARAWAK
26-Feb	KPDN Pahang Launches Food Bank Initiative, Unsold Ramadan Bazaar Food Distributed to Those in Need	https://worldofbuzz.com/kpdn-pahang-launches-food-bank-initiative-unsold-ramadan-bazaar-food-distributed-to-those-in-need/	WORLD OF BUZZ
26-Feb	Ops Pantau: Peniaga mini market dikompaun gagal pamer tanda harga	https://sabahmedia.com/2026/02/25/ops-pantau-peniaga-mini-market-dikompaun-gagal-pamer-tanda-harga/	SABAH MEDIA
26-Feb	Revised rules for subsidised LPG cylinders being finalised, Dewan Rakyat told	https://www.thestar.com.my/news/nation/2026/02/25/revised-rules-for-subsidised-lpg-cylinders-being-finalised-dewan-rakyat-told	THE STAR
26-Feb	Kanak-kanak bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen syor kerajaan beri subsidi susu	https://www.bharian.com.my/berita/nasional/2026/02/1513645/kanak-kanak-bantut-jawatankuasa-khas-parlimen-syor-kerajaan-beri-subsidi-susu	BERITA HARIAN
26-Feb	Kanak-kanak bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen syor kerajaan beri subsidi susu	https://www.utusanborneo.com.my/2026/02/25/kanak-kanak-bantut-jawatankuasa-khas-parlimen-syor-kerajaan-beri-subsidi-susu	UTUSAN BORNEO
26-Feb	Kanak-kanak bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen syor kerajaan beri subsidi susu	https://www.hmetro.com.my/mutakhir/2026/02/1326607/kanak-kanak-bantut-jawatankuasa-khas-parlimen-syor-kerajaan-beri-subsidi-susu	HARIAN METRO
26-Feb	Kanak-kanak bantut: Kerajaan disaran beri subsidi susu - JK Parlimen	https://mediaselangor.com/ms/2026/02/345253	MEDIA SELANGOR

26-Feb	Kanak-kanak Bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen Syor Kerajaan Beri Subsidi Susu	https://www.bernama.com/bm/am/news.php?id=2527477	BERNAMA
26-Feb	Kanak-kanak bantut: Jawatankuasa Khas Parlimen syor kerajaan beri subsidi susu	https://www.astroawani.com/berita-malaysia/kanak-kanak-bantut-jawatankuasa-khas-parlimen-syor-	ASTRO AWANI
26-Feb	KPDN laksana pendekatan menyeluruh bagi memastikan kestabilan pasaran	https://www.utusanborneo.com.my/2026/02/25/kpdn-laksana-pendekatan-menyeluruh-bagi-memastikan-kestabilan-pasaran	UTUSAN BORNEO